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Z á p i s 

z 26. zasedání Akademické rady AV ČR, konaného dne 15. března 2011  

Zasedání Akademické rady AV ČR zahájil a řídil předseda AV ČR Jiří 
Drahoš. 

I. Ověření zápisu z 25. zasedání Akademické rady AV ČR dne 8. února 
2011 a výsledek projednání materiálu Zpráva o průběhu řešení projektů 
programu "Nanotechnologie pro společnost" 

Zápis byl ověřen s tím, že v usnesení v bodě V/1 se název ústavu "Centrum 
pro výzkum globálních změn AV ČR, v. v. i.," zaměňuje za "Centrum výzkumu 
globální změny AV ČR, v. v. i.". 

S usnesením k materiálu Zpráva o průběhu řešení projektů programu 
"Nanotechnologie pro společnost" vyjádřilo souhlas 17 členů Akademické rady. 
Proto bylo podle § 4 Jednacího řádu Akademické rady AV ČR a jejího 
předsednictva schváleno 17. února 2011 per rollam toto usnesení: 

Akademická rada 

1. bere se souhlasem na vědomí postup Rady programu Nanotechnologie pro 
společnost při posuzování projektů řešených v roce 2010, 

2. schvaluje:  

a. přidělení účelových dotací na řešení pokračujících projektů v roce 
2011 podle návrhu předloženého Radou programu, 

b. výsledky hodnocení projektů ukončených v roce 2010, 

3. ukládá J. Šafandovi, aby zajistil včasné předání výsledků do databáze CEP. 

II. Informace o závěrech předsednictva Akademické rady a o aktuálních 
otázkách AV ČR 

J. Drahoš informoval o hlavních bodech zasedání předsednictva 
Akademické rady s tím, že se zaměřil zejména na harmonogram projednávání 
výsledků hodnocení výzkumné činnosti pracovišť AV ČR v letech 2005–2009 
zpracovaných příslušnými hodnotícími komisemi. Protokoly zpracované 
hodnotícími komisemi budou spolu s návrhem stanoviska Akademické rady 
projednány na zasedání předsednictva Akademické rady 21. března 2011 
a posléze Akademické rady 23. března 2011; poté budou zpřístupněny příslušným 
ředitelům pracovišť AV ČR tak, aby se k nim mohla vyjádřit do 4. dubna 2011. 
Akademická rada s tímto harmonogramem vyslovila souhlas. 

K. Aim informoval o 262. zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace, které 
se konalo dne 25. února 2011. Zmínil zejména projednání Metodiky hodnocení 
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výsledků výzkumných organizací a hodnocení výsledků programů ukončených 
v roce 2011, koncepci informačního systému VaVaI na období 2012–2015 
a principy pro přípravu národních priorit výzkumu, experimentálního vývoje 
a inovací. Podrobněji informoval o postupu přípravy a projednávání návrhu 
výdajů státního rozpočtu na VaVaI na roky 2012–2014.  

Akademická rada bere se souhlasem na vědomí závěry 26. zasedání 
předsednictva Akademické rady AV ČR z 8. března 2011 a další přednesené 
informace. 

III. Návrh výroční zprávy o činnosti Akademie věd České republiky za rok 
2010 

Uvedl J. Beneš. Bylo dohodnuto, že připomínky a návrhy případných 
doplnění výroční zprávy je možné zaslat J. Benešovi a E. Žižkové do 21. března 
2011, 8.00 hodin. 

Akademická rada 

1. bere předložený návrh na vědomí s připomínkami, 

2. souhlasí v souladu s čl. 28 odst. 1 písm. b) Stanov AV ČR s předložením této 
zprávy po úpravě dle připomínek k projednání XXXVIII. zasedání 
Akademického sněmu AV ČR. 

IV. Návrh zprávy o činnosti Akademické rady Akademie věd České 
republiky za období od XXXVII. zasedání Akademického sněmu AV ČR  

Uvedl J. Drahoš. Bylo dohodnuto, že připomínky a návrhy doplnění zprávy je 
možné zaslat D. Kozákovi do 21. března 2011, 8.00 hodin. 

Akademická rada 

1. schvaluje zprávu o činnosti Akademické rady AV ČR za období od XXXVII. 
zasedání Akademického sněmu AV ČR podle předloženého návrhu 
s připomínkami, 

2. souhlasí s předložením této zprávy po úpravě dle připomínek k projednání 
XXXVIII. zasedání Akademického sněmu AV ČR  ve smyslu čl. 28 písm. a) 
Stanov AV ČR. 

 

V. Návrh zprávy o hospodaření AV ČR v roce 2010 a její závěrečný účet 

Uvedl P. Bobák. Bylo dohodnuto, že připomínky k návrhu zprávy je možné 
zaslat P. Bobákovi do 18. března 2011, 16.00 hodin. 
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Akademická rada 

1. bere na vědomí předložený návrh zprávy pro Akademický sněm AV ČR 
s připomínkami, 

2. schvaluje Závěrečný účet AV ČR za rok 2010, 

3. souhlasí s předložením materiálu po zapracování připomínek k projednání 
XXXVIII. zasedání Akademického sněmu AV ČR ve smyslu čl. 28, písm. c) 
Stanov AV ČR. 

VI. Zpráva o činnosti hodnoticích komisí v rámci hodnocení výzkumné 
činnosti pracovišť AV ČR za léta 2005–2009 

Uvedl P. Ráb.  

Akademická rada 

1. bere na vědomí zprávu o činnosti hodnoticích komisí a výsledky jejich 
hodnocení, 

2. schvaluje odměny předsedům a členům hodnoticích komisí dle předloženého 
návrhu, 

3. souhlasí s tím, že výsledky hodnocení hodnoticích komisí budou pracovištím 
dány k dispozici současně se stanoviskem Akademické rady k výsledkům 
hodnocení, 

4. ukládá:  

a. místopředsedům AV ČR, aby předložili příštímu zasedání Akademické 
rady návrh stanovisek k výsledkům hodnoticích komisí, 

b. P. Rábovi, aby předložil příštímu zasedání Akademické rady 
souhrnnou zprávu o činnosti Řídicí skupiny. 

VII. Návrh na jmenování místopředsedy GA AV pro oblast věd o živé 
přírodě a chemických věd na druhé funkční období 

Uvedl M. Flieger.  

Akademická rada 

1. schvaluje postup výběru místopředsedy GA AV pro oblast věd o živé přírodě 
a chemických věd, 

2. jmenuje s účinností od 13. května 2011 prof. Ing. Karla Štulíka, DrSc., 
místopředsedou GA AV pro oblast věd o živé přírodě a chemických věd na 
druhé funkční období, 

3. ukládá J. Drahošovi, aby zaslal prof. Štulíkovi jmenovací dekret.  

VIII. Návrh na doplnění Rady programu Nanotechnologie pro společnost 

Uvedl J. Šafanda.  
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Akademická rada 

1. jmenuje Mgr. Pavla Freundlicha, Ph.D., členem Rady programu 
Nanotechnologie pro společnost, 

2. ukládá J. Drahošovi, aby zaslal Mgr. Freundlichovi jmenovací dekret. 

IX. Návrh na přidělení finančních prostředků na podporu pokračujících 
výzkumných projektů v rámci Programu interní podpory projektů 
mezinárodní spolupráce AV ČR 

Uvedl J. Palouš. V diskusi bylo navrženo zřídit v rámci AV ČR stálý odborný 
útvar pro hodnocení efektivity a výsledků AV ČR podporovaných aktivit. 

Akademická rada 

1. bere se souhlasem na vědomí postup Rady Programu interní podpory 
projektů mezinárodní spolupráce AV ČR při posuzování výzkumných 
projektů řešených v roce 2010, 

2. schvaluje přidělení finančních prostředků na podporu pokračujících 
výzkumných projektů v roce 2011 podle návrhu předloženého Radou 
programu, 

3. ukládá J. Paloušovi, aby některému z příštích zasedání Akademické rady AV 
ČR předložil zprávu o dosavadním průběhu, přínosech a dalším vývoji tohoto 
programu. 

X. Informace o Českých národních komitétech (ČNK) za rok 2010 

Uvedl J. Palouš.  

Akademická rada 

1. bere na vědomí předloženou informaci o činnosti Českých národních 
komitétů sdružených v ICSU za rok 2010, 

2. ukládá J. Paloušovi (Radě pro zahraniční styky AV ČR), aby věnoval 
průběžnou pozornost činnosti ČNK. 

XI. Jmenování Mgr. Oty Samka, Dr., členem Rady pro zahraniční styky AV 
ČR a odvolání odstupujícího člena Mgr. Alexandra Jonáše, Ph.D. 

Uvedl J. Palouš.  

 Akademická rada 

1. odvolává z členství v Radě pro zahraniční styky AV ČR Mgr. Alexandra 
Jonáše, Ph.D. (Ústav přístrojové techniky AV ČR, v. v. i.) a děkuje mu za 
vykonanou činnost, 

2. jmenuje členem Rady pro zahraniční styky AV ČR Mgr. Otu Samka, Dr. 
(Ústav přístrojové techniky AV ČR, v. v. i.), 
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3. ukládá J. Drahošovi, aby zaslal děkovný dopis a jmenovací dekret. 

XII. Návrh dodatku č. 1 ke směrnici Akademické rady AV ČR č. 1/2006 –
Pravidla pro obsazování funkcí ředitelů pracovišť AV ČR 

Uvedl J. Drahoš.  

Akademická rada 

1. schvaluje dodatek č. 1 ke směrnici Akademické rady AV ČR č. 1/2006 
týkající se úpravy Pravidel pro obsazování funkcí ředitelů pracovišť AV ČR 
podle předloženého návrhu, 

2. ukládá D. Vaníčkové, aby zajistila zveřejnění tohoto dodatku v interních 
normách AV ČR. 

  XIII. Aktuální stav účasti pracovišť AV ČR v operačních programech 

Uvedl M. Flieger. V diskusi bylo doporučeno do přehledu zahrnout ukončené 
projekty. 

Akademická rada 

1. bere na vědomí předložené informace, 

2. pověřuje M. Fliegera, aby zajistil zpracování elektronického informačního 
systému o účasti pracovišť AV ČR v operačních programech. 

XIV. Ekonomické záležitosti AV ČR 

Uvedl P. Bobák s tím, že informoval o předložených rozpočtech na přípravu 
projektů BIOCEV a ELI v roce 2011. Během prvního a druhého čtvrtletí 2011 by 
mohlo být poskytnuto až cca 50 % předběžně požadovaných částek. Při 
současném stavu finančních prostředků předpokládáme za celý rok 2011 
poskytnout maximálně 70 – 75 % požadovaných částek. Dále uvedl, že 
příslušným pracovištím byly v únoru 2011 poskytnuty prostředky na Fellowship 
J. E. Purkyně pro význačné perspektivní vědecké pracovníky a v březnu 2011 
budou poskytnuty prostředky pro oceněné Akademickou prémií – PRAEMIUM 
ACADEMIAE. 
  

Akademická rada bere na vědomí přednesené informace. 

XV. Závěry 22. zasedání Majetkové komise AV ČR a 12. zasedání Bytové 
komise AV ČR 

Uvedli P. Bobák a R. Vlček. 
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Akademická rada 

1. schvaluje:  

a. úkony navržené Majetkovou komisí AV ČR ve věci nakládání 
s nemovitým majetkem dle zápisu z jejího 22. zasedání konaného 8. 
března 2011 včetně vložení pozemku p. č. 494/2 v k. ú. Dobřejovice 
do vlastnictví Botanického ústavu AV ČR, v. v. i., 

b. přidělení služebních a startovacích bytů dle zápisu z 12. zasedání 
Bytové komise AV ČR konaného 17. února 2011, 

2. ukládá P. Bobákovi a R. Vlčkovi, aby zajistili plnění závěrů vyplývajících 
z jednání těchto komisí. 

XVI. Zpráva o činnosti Majetkové komise AV ČR za období od 01.01.2010 do 
31.12.2010 

Uvedli P. Bobák a R. Vlček. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu o činnosti Majetkové 
komise AV ČR. 

XVII. Zpráva o činnosti Bytové komise AV ČR za období od 01.01.2010 do 
31.12.2010 

Uvedli P. Bobák a R. Vlček s tím, že je připravován návrh koncepce bytové 
politiky. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu o činnosti Bytové 
komise AV ČR. 

XVIII. Návrh pravidel pro přidělování dotace na podporu publikování formou 
Open Access 

Uvedl J. Beneš.  

Akademická rada 

1. schvaluje Pravidla pro přidělování dotace na podporu publikování formou 
Open Access podle předloženého návrhu, 

2. ukládá D. Vaníčkové, aby zajistila zveřejnění těchto pravidel v interních 
normách AV ČR. 

XIX. Různé 

1) Dohoda o vytvoření společné laboratoře "LEA NuAG" mezi AV ČR 
a CNRS Francie 

Uvedl J. Palouš. V diskusi byly projednány některé aspekty navrhované 
smlouvy, které je třeba dále konzultovat. 
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Akademická rada odkládá projednání materiálu na některé z příštích 
zasedání. 

2) Návrh na udělení medaile "Za zásluhy o Akademii věd České republiky" 

Uvedl J. Drahoš. S doporučením na udělení medaile byl vyjádřen 
jednomyslný souhlas. 

Akademická rada 

1. souhlasí s předloženým návrhem, 

2. doporučuje J. Drahošovi, aby udělil uvedenou medaili Ing. Jaroslavu 
Buličkovi, CSc. 

3) Návrh na přidělení investičních prostředků na přístrojové vybavení 

Uvedli P. Bobák a J. Rákosník. 

Akademická rada 

1. schvaluje předložený návrh, 

2. ukládá P. Bobákovi, aby zajistil přidělení dotací do navržené výše 
s přihlédnutím k výsledkům výběrových řízení, 

3. pověřuje:  

a. místopředsedy AV ČR, aby rozhodli o přiměřeném využití zbývajících 
prostředků v jednotlivých vědních oblastech pro dotace na přístroje 
v ceně do 5 mil. Kč, 

b. P. Bobáka, aby zajistil zařazení případných zbývajících prostředků do 
centrální rezervy. 

 4) Sdělení a podněty z pracovních agend členů Akademické rady 

Akademická rada 

a. bere na vědomí informaci J. Zimy o pracovním návrhu věcného záměru 
zákona o vysokých školách, který byl zveřejněn na www stránkách MŠMT. 
Předpokládá se, že věcný záměr zákona o vysokých školách předloží 
ministerstvo po diskusi s reprezentací vysokých škol a dalšími aktéry 
k projednání vládě ČR v listopadu 2011; 

b. bere na vědomí informaci V. Nekvasila o účasti na konferenci "Half Time – 
Highway, Interim Evaluation of FP7 from Different Perspectives", která se 
konala od 24. do 25. února 2011 v Budapešti; 

c. bere na vědomí informaci J. Rákosníka, že prof. RNDr. Pavel Exner, DrSc. 
(Ústav jaderné fyziky AV ČR, v. v. i.) byl zvolen místopředsedou European 
Research Council (ERC); 
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d. bere na vědomí informaci J. Rákosníka o připravovaných výstupech 
individuálního projektu národního MŠMT "Mezinárodní audit výzkumu, vývoje 
a inovací v ČR a implementace jeho výsledků do strategických dokumentů"; 

e. bere na vědomí informaci K. Aima o průběžné konferenci individuálního 
projektu národního MŠMT EF-TRANS, která se uskutečnila 17. února 2011 
v Pardubicích; v nadcházejícím období budou metodiky vytvořené v rámci 
projektu testovány vybranými výzkumnými organizacemi (z AV ČR jde 
o Fyzikální ústav AV ČR, v. v. i., a Ústav termomechaniky AV ČR, v. v. i.); 

f. bere na vědomí informaci K. Aima o průběhu a výsledcích závěrečné 
konference projektu Europe INNOVA Sectoral Innovation Watch s názvem 
"Dynamics in Sectoral Innovation: Impact on Value Chains and Policy 
Implications", která se konala v Bruselu 24. února 2011; 

g. bere na vědomí informaci K. Aima o zasedání Správní rady společného 
výzkumného střediska Evropské komise (Joint Research Centre) a jednání 
její pracovní skupiny pro "Common Strategy Framework", proběhlých 
v Seville ve dnech 3.–5. března 2011; 

h. bere na vědomí informaci K. Aima o tom, že byl primátorem hlavního města 
Prahy požádán, aby se stal členem jeho poradního sboru – Pražské rady pro 
výzkum a ekonomiku (PRVEK). Bylo doporučeno toto členství přijmout; 

i. bere na vědomí informaci J. Drahoše o jednání s panem Jaeho Yeomem, 
profesorem na Korea University a presidentem Seoul Forum for Industry-
University Research Cooperation, které proběhlo za účasti K. Aima 
a J. Palouše 21. února 2011; 

j. bere na vědomí informaci K. Olivy o žádosti Vědecké rady AV ČR týkající se 
posunutí termínu letošního jarního Akademického sněmu AV ČR. Bylo 
dohodnuto projednat tento bod na příštím zasedání Akademické rady; 

k. bere na vědomí informaci R. Vlčka o navrženém programu výjezdního 
zasedání Akademické rady AV ČR 9. a 10. května 2011 v Brně. Bylo 
dohodnuto upravit seznam pracovišť, která její členové navštíví 9. května 
2011 s tím, že do 29. března 2011 budou členové Akademické rady 
informovat D. Kozáka a R. Vlčka o své účasti na tomto zasedání. 

 
 
 
 
 
 Zapsal: D. Kozák                                                         Schválil:  J. Drahoš  

    předseda AV ČR 
 
 
 
V Praze 22. března 2011 


